



ABSTRACT

Santriyanda, (2017): The Effect of Using Reciprocal Questioning (Request) Strategy on Reading Comprehension of Eighth Grade Students at State Junior High School 10 Tapung Kampar Regency

Based on this preliminary research, it was found that eighth grade students at State Junior High School 10 Tapung Kampar Regency had difficulties on their reading comprehension in narrative text such as identifying main idea, generic structure, language features, reference and meaning of words. This research aimed to find out the effect of using Reciprocal Questioning (Request) strategy on reading comprehension of eighth grade students at State Junior High School 10 Tapung Kampar Regency. Moreover, the design of this research was a quasi-experimental. Therefore, this research used two groups; control group and experimental group. The subject of this research was eighth grade students at State Junior High School 10 Tapung Kampar Regency. The object of this research was the effect of using Reciprocal Questioning (Request) strategy and their reading comprehension in narrative text. In this research, 42 students from 135 students were chooses as samples by using cluster random sampling. To analyze the data, the writer used *independent sample t-test* by using SPSS 23 version and *effect size* formula. Based on the data analysis, it was proved by finding of *effect size* formula was 0.10. It was categorized as moderate effect. It means that there was a significant effect of using Reciprocal Questioning (Request) strategy on reading comprehension of eighth grade students at State Junior High School 10 Tapung Kampar Regency.

Keyword: *Effect, Reading Comprehension, Narrative Text, Reciprocal Questioning (Request)*

ABSTRAK

Santriyanda, (2017): Pengaruh Penggunaan Strategi Reciprocal Questioning (Request) pada Pemahaman Membaca Siswa Kelas Delapan di Sekolah Menengah Pertama Negeri 10 Tapung Kabupaten Kampar

Berdasarkan studi pendahuluan, ditemukan bahwa siswa-siswi di kelas delapan di Sekolah Menengah Pertama Negeri 10 Tapung Kabupaten Kampar mendapatkan kesulitan dalam mengidentifikasi ide pokok, struktur umum, tata bahasa, rujukan kata dan arti kata. Penelitian ini bertujuan untuk mengetahui pengaruh penggunaan strategi Reciprocal Questioning (Request) pada pemahaman membaca siswa kelas delapan di Sekolah Menengah Pertama Negeri 10 Tapung Kabupaten Kampar.

Model penelitian ini adalah penelitian kuasi eksperimen. Oleh karena itu, penelitian ini menggunakan dua kelompok yaitu kelompok kontrol dan kelompok eksperimen. Subjek penelitian ini adalah siswa kelas delapan di Sekolah Menengah Pertama Negeri 10 Tapung Kabupaten Kampar. Objek dari penelitian ini adalah strategi Reciprocal Questioning (Request) dan kemampuan siswa dalam membaca teks narasi. Dalam penelitian ini, 42 siswa dari 135 siswa dipilih sebagai sampel dengan menggunakan teknik acak. Untuk menganalisis data, peneliti menggunakan *Independent Sample t-test* dengan menggunakan SPSS versi 23 dan rumus *effect size*.

Berdasarkan analisa data, terbukti bahwa hasil dari rumus *effect size* adalah 0.10. Angka tersebut dikategorikan sebagai efek menengah. Hal ini menunjukkan bahwa adanya pengaruh yang signifikan penggunaan strategi Reciprocal Questioning (Request) pada pemahaman membaca siswa kelas delapan di Sekolah Menengah Pertama Negeri 10 Tapung Kabupaten Kampar.

Kata Kunci: Pengaruh, Kemampuan Membaca, Teks Narasi, strategy Reciprocal Questioning (Request)

ملخص

سترياندى، (2017) : أثر استخدام إستراتيجية متبادل الإستجواب في فهم المفروء لدى تلاميذ الصف الثامن المتوسط في المدرسة الحكومية العاشرة تافونج منطقة كمبار

بناء على دراسة الأولية في ميدان البحث توجد الباحثة صعوبات التعلم لدى تلاميذ الصف الثامن المتوسط وبالرغم من تلك الصعوبات ظهرت لديهم صعوبات في تحديد التفكير وقواعد العامة وقواعد اللغة والقوامس او المعاجم المستخدمة او ترجمة المفردات. يهدف هذا البحث إلى معرفة أثر استخدام إستراتيجية متبادل الإستجواب في فهم المفروء لدى تلاميذ الصف الثامن المتوسط في المدرسة الحكومية العاشرة تافونج منطقة كمبار. هذ النوع من البحث شبه التجريبية واستخدمت الباحثة التصميم التجريبي ذا المجموعتين المتكافئتين إحدهما تجريبية والأخرى ضابطة. فرد البحث هو تلاميذ الصف الثامن المتوسط وموضوعه إستراتيجية متبادل الإستجواب وقدرة التلاميذ في فهم المفروء. وتكونت عينة البحث من (42) تلميذا التي تؤخذ من مجتمع البحث (135) تلميذا بطريقة العشوائية. والبيانات الحصولة تحسبها باستخدام مقارنة متوسطة عينة بمتوسط ومعامل ارتباط بيرسون ضرب العزوم في برنامج الإحصائي للعلوم الاجتماعية برواية 23 للنوافذ. نتائج على تحليل البيانات تدل على ان العدد الكلي هو 0,10 تقع في حالة جيدة. معناه توجد أثر معنوي في استخدام إستراتيجية متبادل الإستجواب في فهم المفروء لدى تلاميذ الصف الثامن المتوسط في المدرسة الحكومية العاشرة تافونج منطقة كمبار.

الكلمات المفتاحية : القدرة، القراءة، نص السردي، إستراتيجية، متبادل الإستجواب.